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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ОРГАНИЗАТОРИТЕ НА ДЖУЛАЙ МОРНИНГ ПОЛУЧИХА 
СУПЕРЛАТИВИ ЗА ОРГАНИЗАЦИЯТА НА ИНИЦИАТИВАТА.

ПОСТЪПИХА ТРУДНИ ВЪПРОСИ ЗА НЕДОСТИГА НА ВОДА 
В БЯЛА ПАЛАНКА

Изказвания, питания, становища и предложения на граждани от 48-то редовно 
заседание на ОбС – Твърдица, проведено на 08.07.2022 г.

Атанас Атанасов – кмет 
на община Твърдица: Искам 
да изразя благодарности 
за организацията и про-
веждането на рок концерта. 
Искам лично да благодаря 
на колегите от общинска ад-
министрация, на колегите 
общински съветници, на Вас, 

г-н Дяков, на секретаря на Община Твърдица. 
Отзивите са добри, мисля че стана нещо ху-
баво. Благодаря на всички, които малко или 
много допринесоха за доброто провеждане  
на  този концерт.

Мирослав Дяков – председател на ОбС:   
Благодаря на г-н Атанасов. И аз искам да 
кажа нещо и да продължа в тази посока. 
Искам да изкажа нашата благодарност, като 
организатори на всички, които участваха в 
подготовката и организацията на това меро-
приятие. Искам да спомена две имена – на 

Данчо Кисьов  и на Данчо 
Йорданов. Тези две момчета 
свършиха много работа. От-
зивите, както каза г-н Атана-
сов, са много добри, за нас 
е много съществено какви 
са отзивите за проведения 
рок концерт от участниците. 
Суперлативи! Казаха, че е 

много добра организацията и не са очаквали 
да дойдат толкова много хора на това място. 
Наистина, суперлативите са за всички нас и 
завършвам с това. 

Като бяхме на срещата в гр. Дряново, 
заедно с Общински съвет – Котел, с админи-
страцията на Дряново, там беше и кметът на 
гр. Балчик. Когато  споменах за предстоящото 
събитие и той каза: „Браво колеги това е най-
добрата реклама за едно населено място“. 
Благодаря! 

 Продължава на стр. 2 и 3

ЗА ПЕТА ГОДИНА СЕ ПРОВЕДЕ РОК КОНЦЕРТ 
JULY MORNING КРАЙ ПОТОПЕНАТА ЦЪРКВА 

НА БРЕГА НА ЖРЕБЧЕВО
Тази година, след из-

вестни обсъждания, Община 
Твърдица и Общински съвет 
– Твърдица,  решиха рок-
концертът за посрещането на 
първото юлско утро да бъде 
срещу почивния ден събота. 
Поради това тазгодишното 
издание на Джулай морнинг 
се състоя на първи срещу 
втори юли, вместо на 30 юни 
срещу първи юли. 

Инициативата Джулай 
морнинг от няколко години 
се провежда на брега на язовир Жребчево в 
района на „Потопената църква“. Негови ор-
ганизатори са Община Твърдица и Общински 
съвет – Твърдица. За подготовката на иници-

ативата и за големия интерес, който поражда 
оцелелият през годините храм, разказва Пла-
мен Курумилев – секретар на Община Твър-
дица. 

на стр. 8

ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ПОЛУЧИ ВИСОКА ОЦЕНКА 
ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА ДОСТЪП ДО ИНФОРМАЦИЯ

Вече над 25 години Фондация Програма 
Достъп до Информация /ПДИ/ следва неот-
клонно мисията си да спомага за упражня-
ването на правото на информация. От своето 
създаване през 1996 г. до днес ПДИ провежда 
постоянна кампания за подобряване състоя-

нието на достъпа до информация в България 
и участва активно в международни мрежи и 
инициативи, свързани със защитата на право-
то на информация.

Продължава на стр. 3

МОЛДОВСКА ТВЪРДИЦА ОТБЕЛЯЗА РОЖДЕНИЕТО 
НА АПОСТОЛА НА СВОБОДАТА

На 18 юли е роден Апостола на свободата 
Васил Левски. По този случай в град Твър-
дица се състоя тържествено честване с под-
насяне на цветя пред паметника на героя. 
Събитието бе организирано от кметството на 
града, Теоретичен лицей и Научното друже-
ство на българистите в Република Молдова.

В тържествено слово за Апостола от-
белязахме, че съвременната българска ис-
ториография  приема тезата на д-р Григор 
Бойков и проф. Пламен Митев, че рождена-
та година  на Васил Левски е 1840 г., а не 
1837 г., както се считаше до сега. Затова на 

18 юли 2022 г. отбелязваме не 185, а 182 го-
дини от рождението на Апостола. В същото 
време разказахме за революциония път на 
Васил Левски и специално за връзките му с 
бесарабските българи.

Людмила Попова, преподовател по 
български език и литература в Теоретичен 
лицей, припомни за идеалите на Левски, 
сред които особенно място заема идеята за 
„чиста и свята република”, в която всички да 
имат равни права.

Тържеството продължи с поетична про-
грама от стихове, посветени на 
Левски, декламирани от ученичките  
Полина Арикова и Паша Желяпова.

На края присъстващите поднесо-
ха цветя и склониха глава пред па-
метника на великия българин. 

Иван ДУМИНИКА, 
доктор на историческите науки

ПАМЕТ
ОБЩИНАТА ЗАПОЧВА РАБОТА ПО ПРОЕКТ, НАСОЧЕН 

КЪМ ДЕЦА ОТ УЯЗВИМИ ОБЩНОСТИ НА СТОЙНОСТ 

976 974,80 ЛЕВА
на стр. 3

ПРОГРАМИ И ПРОЕКТИ

МИНИСТЕРСТВОТО НА КУЛТУРАТА ОДОБРИ ПРОЕКТ 

НА ИСТОРИЧЕСКИЯ МУЗЕЙ ЗА 30 000 ЛЕВА

Министерството на 
културата одобри про-
ект на Исторически му-
зей – Твърдица, за архе-
ологическо проучване 
и теренна консервация 
през 2022 г. на Късно-
антична и средновеков-
на крепост ,,Вердица” в 
местността Градището, 
североизточно от гр. 
Твърдица. Предвидените 
средства по проекта са 
30 000 лв.

Надежда ТОДОРОВА

July Morning

ДЕПУТАТЪТ ОТ ТВЪРДИЦА ГЕОРГИ ГВОЗДЕЙКОВ 
НАПУСНА ПАРЛАМЕНТА, ЩЕ РЪКОВОДИ ПРОЕКТ 

ЗА ВЪЗДУШНА МЕДИЦИНСКА ПОМОЩ

На 20.07. 2022  народният представител 
Георги Гвоздейков напусна Парламента и 
обяви бъдещите си планове. Пред медии  той 
разказа, че ще оглави проект за въздушна 
медицинска помощ (HEMS). На твърденията, 
че се е явил на конкурс за директор на Бъл-
гарска въздухоплавателна асоциация, докато 
е бил депутат, политикът уточнява, че конкур-

сът се е провел още през октомври преди из-
борите. След като го е спечелил, той няколко 
пъти е отказвал да заеме позицията докато 
впоследствие се съгласява. Георги Гвоздейков 
беше избран за народен представител в 47-то 
Народно събрание от „Продължаваме промя-
ната“.  

Продължава на стр. 3
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Атанас Атанасов: Искам само да допълня 
нещо. Пропуснах да благодаря и на спонсо-
рите, на които сме много благодарни, защото 
без финансовата помощ събитието нямаше 
да е в този вид в който беше.

Мирослав Дяков: Благодаря. Други въ-
проси? Г-н Кула, заповядайте!

Алиосман Кула – об-
щински съветник: Бързам 
да взема отношение по ня-
кои теми, касаещи Бяла па-
ланка и Жълт бряг,  и много  
се  радвам, че кметицата на 
Бяла  паланка е тук, защото 
като чух, че няма да при-
съства, се чудих с какви 

думи да им се благодари  и още на първото 
събиране, касаещо двете населени места, не 
просто да няма вода, това е бедствено поло-
жение. Хубаво е, че и кметицата е тук, защото 
ще имам няколко въпроса и към нея. Уважа-
еми съветници, просто към вас  се обръщам 
с огромна молба, не се обръщам умишлено 
към кмета на общината, защото него доста-
тъчно сме го изтормозили. В този период 
от годината, когато не е започнала сушата 
от извора извира вода толкова, че да измес-
ти бетонния капак, а до вчера, се твърдеше, 
че няма вода от извора. Ние си направихме 
труда, отидохме до извора и видяхме, че има 
вода, освен това ние имаме пет извора още. 
За щастие ги имаме, ама за съжаление до с. 
Бяла паланка вода не стига. Водомайсторът, 
не казвам водомайстори, защото не искам 
да засягам други честни трудолюбиви хора. 
Водомайсторът горе докладва на своя шеф  
и този шеф лъже, изкарва и мене лъжец, че 
едва ли не три- четири семейства остават без 
вода и сме проблемни, не казвам, че Драгиев 
е лъжец, ама той лъже, ама не е лъжец, много 
го лъжат и той до безкрайност им вярва. Този 
водомайстор на драго сърце отговаря на тези 
бедстващи хора, че реката шуми, вода има, да 
гледат за облаци, да се молят за дъжд, да се 
молят да има сняг и да започне да се топи. 
Това може да е в кръга на шегата, но един 
човек 20-30 дни без вода за пиене, оставете 
битовите нужди. Представете си, ако попадне 
на някой по-буен човек ще му счупи устата, 
и аз него ден не можах да кажа две думи от 
шефа на „В и К“ –Твърдица. За съжаление не 
бях защитен, едва ли не бях упрекван. Да ме 
извини г-н кметът, но искам да ми се разбе-
ре думата, че казах белопаланските каптажи 
и жълтбряшките. Г-н Атанасов правилно ме 
поправи, че каптажите не са нито на Бяла 
паланка нито на Жълт бряг, а те са на общи-
ната. Жителите на Бяла паланка също сме 
граждани на тази община, нищо , че живеем 
в периферията на общината, тези хора също 
са данъкоплатци, като хората, които живеят в 
централната част. От вечерта на трети юли до 
сега ние сме имали само един час вода и се 
наложи да се запасим с 10 литрови туби на-
пълнени с вода.  Аз имам две внучки на които 
всяка сутрин им мием лицата и зъбите от ва-
дата, която минава през обора над нас. 

Мирослав Дяков: Г-н Кула, разбирам, че 
проблемът е много сериозен, но искам да чуя 
ние, като общински съветници с какво можем 
да бъдем полезни в цялата тази ситуация.

Алиосман Кула: Ние като общински съ-
ветници можем да бъдем полезни, като най-
сетне  вземем едно решение, че в Бяла палан-
ка и Жълт бряг трябва да има режим. Ще ви 
моля да бъдете малко търпеливи, защото ако 
съм жив и здрав до края на мандата няма да 
взема отношение. 

Мирослав Дяков: Точно и ясно искам да 
знам с какво можем да бъдем полезни. Г-н 
Атанасов, ние можем ли да вземаме решение 
за въвеждане на такъв режим, мисля че не е в 
нашите правомощия.

Атанас Атанасов: Като приключи г-н Кула 
ще взема думата.

Алиосман Кула: Преди известно време се 
взе решение, и искам да знам от кметицата 
на Бяла паланка кой и от къде извади заповед 
да има режим. Този режим забележете, че е 
от 17:00ч. до десет на другия ден. Искам да 
знам от кметицата, който е издал заповедта 
за режима го е направил в обратна посока, 
в смисъл такъв, че по шестнадесет часа вода 
има в района където има най-малко жители, 
а там където сме повечето хора имаме само 
по осем часа вода. Кметът не трябва да мъл-
чи, кметът трябва да си защитава своите из-
биратели. Имаме един случай, за който г-н 
Атанасов беше информиран от кметицата на 
Бяла паланка, че правя панаири в Бяла па-
ланка едва ли не, че аз им преча да си върши 
работата и им се меся. Конкретно за случая 
казвам и спирам, защото имам много неща 
за казване. Двадесет и един часа пускат вода 
за Жълт бряг, по нейна грешка. Пуска един 64 
годишен човек да влиза в три метрова шахта 
да спира крана, а този човек за пръв път вли-
за в шахта, за пръв път вижда кран и сигурно 
и той е заблуден и развива напълно крана и 
пуска вода за Жълт бряг. Ние след обяд я тър-
сим към 15-16ч. и я питаме какво става, за-
щото освен високите части и цялото село е в 
суша. Отиваме заедно до крана и аз виждам, 
че кранът е развит до край.

Мирослав Дяков: Г-н Кула разбрахме! 
Прекъсвам Ви, защото и други ще искат да 
вземат думата. Нападките разбирам, че са 
към кметицата на Бяла паланка. Така ли да 
разбирам?

Алиосман Кула: Да! Защото този кмет 
не си направи труда да отиде до последните 
къщи, които бедстват, да види какво е поло-
жението и тогава да пуска крана. 

Мирослав Дяков: Ще дам думата на г-н 
Атанасов. Г-н Атанасов, заповядайте!

Атанас Атанасов: Искам да кажа няколко 
думи. Проблемът наистина е много сериозен. 
Имам големи притеснения, занимавал съм и 
ръководството на „В и К“  и не само тукашни-
те. Г-н Рашев вчера беше тук и има притесне-
ния, че тези хора в събота имат празник и да 
не се повтори ситуацията със Сборище, сбор 
има, ток няма, и тук да стане така – празник 
има, вода да няма. Има причини и никой до 
сега от „ В и К“ не можа да ми даде смис-
лено обяснение, защо няма вода. Има много 
причина и за мен едната е постоянно обсъж-
даната тема „В и К“. За мен те направиха ня-
колко неща, които са грешни, например има 
няколко малки аварии, които тръгнали тях да 
правят, а водата не идва от балкана. Тръгнаха 
от водоизточниците по трасето да търсят къде 
е причината. При аварии отиват копаят една-
та дупчица и отстраняват аварията, след това 
заравят, а другата авария продължава да тече. 
Вече от няколко дена  кметството е изпратило 
хора и съм им казал ,да има с тях наш човек, 
да ги гледа какво правят, защото аз просто им 
нямам доверие на тези хора. С тях хубаво си 
говорим, сладки приказки и на среща само 
едни празни приказки, без нищо да правят. 
Има неща, които ги знаят, неща които назад 
във времето са се случили и не правят нищо 
да ги отстранят. Никой не прави замерване от 
шахта на шахта и г-н Рашев ми обеща да прати 
екип от Сливен да измери дебита. Вижда се, 
че тече вода, но без да измериш не можеш да 
кажеш колко вода влиза, защото някъде вода-
та прелива, а някъде не достига. Мъчим  се да 
направим нещо, стараем се, но ви  казвам, че 
с тези хора сякаш се блъскам в стената. Тези 
хора не са научени да работят  по много вре-
ме. 

Относно заповедта за режима, по закон я 
издава само кметът и без заповедта на кмета 
„В и К“ нямат право да правят режим. 

ОБЩИНСКИТЕ СЪВЕТНИЦИ СЪБРАХА СУПЕРЛАТИВИ ЗА ДЖУЛАЙ МОРНИНГ.

ПОСТЪПИХА ТРУДНИ ВЪПРОСИ ЗА НЕДОСТИГА НА ВОДА В БЯЛА ПАЛАНКА 

ИЗКАЗВАНИЯ, ПИТАНИЯ, СТАНОВИЩА И ПРЕДЛОЖЕНИЯ НА ГРАЖДАНИ ОТ 48-ТО РЕДОВНО ЗАСЕДАНИЕ 

НА ОБС – ТВЪРДИЦА, ПРОВЕДЕНО НА 08.07.2022 Г.

Мирослав Дяков: С това, с което завърши 
г-н Атанасов, че единствено с негова заповед 
може да се въвежда режим, отговаряме на 
г-н Кула.

Атанас Атанасов: Вчера с г-н Драгиев уст-
но се разбрахме да прави дневен режим за 
двете села, за да може да напълнят водоеми-
те, но писмена заповед не съм издал.  

Мирослав Дяков: г-жа  Адемова, заповя-
дайте!

Емегюл Адемова – 
кмет на с. Бяла паланка: 
Тези проблеми трябва да 
ги решат „В и К“. Когато 
има аварии аз ги уведомя-
вам, даже два пъти съм се 
качвала в балкана да търся 
вода. Аз не мога да взема 
кирката и да започна да ко-
пая. Правя всичко по сили-

те си и когато г-н Атанасов каже, че ще има 
режим за двете села „В и К“ казва толкова 
часа за Бяла паланка, толкова за Жълт бряг. 

Мирослав Дяков: Г-н Кула, доволен ли сте 
от отговорите?

Алиосман Кула: Не! Когато водомайсто-
рът каза, че няма вода, г-жа Емегюл трябва-
ше да каже, че тримата сме ходили и водата 
от водоизточника прелива, а тя колко пъти е 
слизала на три километра от Бяла паланка да 
види дали е така. Не я критикувам, и аз съм 
бил кмет и кметът няма фиксирани часове. 

Емегюл Адемова: Аз не знам къде им е 
каптажът. 

Мирослав Дяков: Други мнения? Г-н Ка-
дирев, заповядайте.

Кольо Кадирев – об-
щински съветник: Благода-
ря! Искам да разсея малко 
нещата, не искам да се вли-
за в конфронтация. Като 
говоря за конфронтация, 
не искам да има такава 
между двете населени мес-
та. Проблемът е и за двете 
населени места. Когато 
кметицата ми звънна, че табелата е махната, 
аз тогава не знаех часовото разписание. Тази 
сутрин говорих с кмета на Жълт бряг, преди да 
отида в Бяла паланка направихме едно малко 
събрание. Проблемът е наистина сериозен, 
но не може да се реши така, и тук не може 
да се реши, не искам да се прехвърлят искри. 
Проблемът е всеобщ, графикът за режима ще 
бъде променен. Проблемът трябва да се реши 
отгоре от водоема, водата която трябва да се 
вземе и да се вкара по канала надолу по тра-
сето. Не хвърляйте вината само върху Вален-
тин водомайстора, вина има цялото „В и К“. 
Аз от години наред тръбя за общинско „В и К“. 
Наистина искам да се съберем един екип една 
комисия, да видим финансовата част, от там 
техническата, и дали едно общинско „В и К“ 
няма да реши проблема. Предполагам, че не-
щата с асоциацията ще се променят във вре-
мето, защото и в КЕВР ще претърпят промени 
в законодателството. И преди съм го казвал, 
че „В и К“ не са добри стопани. Гледахме каква 
е тяхната структура, голям брой персонал, г-н  
Атанасов ме предизвиква така да коментирам 
какво правят, но ако си мислите, че времето 
в което пият кафе е работно, да, те работят. 
Приятели са ми по-голяма част от тези хора, 
но искам по някакъв начин да се накарат да 
работят. Това няма как да стане, защото по-
вечето хора са със здравословни проблеми 
и има много неработоспособни хора  във „ 
В и К“. Искам да направим среща с Рашев, 
Драгиев и по-голяма част от работниците, да 
направим едно събиране, което кметицата да 
го изиска. Горе в Бяла паланка да отидем и на 
място да решим проблемите. Сутринта казах 
и на г-н Кула – тези водоизточници са граде-

ни от възрастните хора на населените места. 
Нека намерим такива стари доайени, които са 
намесени в това изграждане и да кажат как да 
хванем тази вода. Ако хванете водата отгоре 
няма да имате проблеми. Проблемът може 
да бъде решен само ако „В и К“ го искат, но 
явно те не го искат. Не знам защо се плашим 
да направим общинско „В и К“, ама нека да 
опитаме. На времето Кольо Кичука, кметът на 
Боров дол, знае, аз не съм толкова запознат, 
той се опита на времето да направи нещо, но 
явно само за едно населено място не става. 

Мирослав Дяков: Г-жо Адемова, мисля, 
че това е правилната формула – след кон-
султация с г-н Курумилев и с г-н Атанасов да 
отправите една покана от ваше име към „В и 
К“ Асоциацията и  г-н Рашев,  към тукашното 
„В и К“ управление, за среща на място. Там, 
при вас в Бяла паланка. 

Пламен Курумилев –
секретар на община Твър-
дица: Само един въпрос, 
тъй като повдигна въпроса 
г-н Кула, но остана неразвит 
във времето. Някой правил 
ли е проверка от каптажа 
колко вода тръгва и на са-
мия каптаж в Бяла паланка 

колко вода има? Има ли разминаване в деби-
тите? Ако има разминаване това означава, че 
има запушване на водопровод. 

Злати Ст. Златев – об-
щински съветник: От един 
месец и аз се посвещавам 
на тази тема. Наистина не-
щата са атрофирали, няма 
я комуникацията, която 
трябва да я има с „В и К“, а 
трябва да я има и ние сме 
хората, които трябва да я  
възстановим. Ние трябва да се разпределим 
по места и да видим всичките тези проблеми 
и това, което каза г-н Кула, наистина е вече 
чудовищно, да има толкова много вода и тя 
да не стига до потребителите. Аз не съм да-
леч от идеята на Кадирев да се направи об-
щинско „В и К“, само че очевидно държавата 
не позволява. Ако искате нещо да направим 
ама от приказка на приказка, от заседание на 
заседание няма как да решим нещата. Трябва 
да си разпределим задачите и да ги гоним до 
дупка, иначе няма как да се получат нещата. 

Атанас Атанасов: Има комуникация, ние 
с „ В и К“ всеки ден си говорим, но пробле-
мът е, че след разговорите нищо не се случ-
ва. От пет обещани неща, които трябва да се 
направят, се прави едно и темпото, с което 
се отстранява нещо счупено е недостатъчно. 
Никъде в годините е нямало профилактика 
на водохващането. Относно държанието на 
служителите на „В и К“. Тяхното държание е 
отвратително и неприемливо. 

Мирослав Дяков: Благодаря. Искам само 
да повторя, защото Вас, г-н Атанасов, Ви 
нямаше, като го казах. Г-жа Емегюл с ваше 
съдействие да напише официално писмо- 
покана към г-н Рашев, към г-н Драгиев, и да 
се направи едно открито заседание на място 
в Бяла паланка, на което жителите на Бяла 
паланка и Жълт бряг и ние като общински 
съветници да си кажем проблемите. Знаете 
всички, че направихме среща с г-н Драгиев и 
чухме доста нелицеприятни неща. Аз съм на 
мнение, че тези срещи трябва да продължат и 
все някакъв ефект от тях ще има. Относно об-
щинско „В и К“, на семинарите, на които съм 
присъствал, коментарите от представителите 
на други общини са, че в много малко община 
ги има. Лично с нас, сподели кметът на Пана-
гюрище, че те имат такова, но е губещо. 

Валентин Лазаров – общински съветник: 
Аз съм на мнение, че най-добре е Вие, г-н Дя-
ков, заедно с г-н Атанасов да говорите с г-н 
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Рашев. Доколкото това, че 
често се повдига въпросът 
за общинско дружество 
– смятам, че може да се 
направи едно експертно 
становище и да ни запоз-
нае с него. Тази тема за 
общинско дружество само 
я дъвчем и за това ви каз-
вам – ако искате да се пла-
ти на едно вещо лице да се направи експертна 
оценка и да запознае общинския съвет с това 
дали ще е изгодно или не.

Атанас Атанасов: Ние покани ще напишем 
и ще ги отправим, но сигурно някои от вас 
се сещат, че когато беше станала голяма дан-
дания за повишената цена имахме уговорена 
среща с тях, ние отидохме, а те се скриха. Ще 
отправим покана и се надявам да я уважат и 
да дойдат. Колкото до изграждането на едно 
общинско „В и К“ дружество, аз съм го ко-
ментирал във времето назад. Може да стане 
ако инфраструктурата е  нова и подменена, 
но държавата според мен с ценовата си по-
литика е главния виновник за финансовото 
състояние на „В и К“ дружествата в България.

Мирослав Дяков: Благодаря! Г-н Кади-
рев, заповядайте!

Кольо Кадирев: Преди да приключим. По-
стоянно повдигаме въпроса за общинско „В и 
К“. Г-н Лазаров, тези експерти, които ще на-
правят аритметиката ще я направят по данни 
на „В и К“, но те нямат да бъдат действителни. 
На последната среща, ако се сещате, попитах 
г-н Димо Драгиев колко кубика вода се пода-
ва в Шивачево и той ми отговори 60 000 куби-
ка, попитах го и колко се плащат той не даде 
точна информация, но не повече от 10 000 
кубика, и тази разлика между от 10 000 до 50 
000 не се изтласква с помпи, гравитачната 
вода ще ни стига само отгоре. Пак го казвам 
– те не са добри стопани, не искат да работят 
грамотно. Когато се вдига цената на водата 
ние наистина трябва да знаем причините, по 
които се качва цената на водата. Както има 
приходна, така има и разходна страна.

Атанас Атанасов: Извинявам се, Кади-
рев, че Ви прекъсвам, но си има съгласуване 
с „КЕВР“, тяхното съгласие и да искаш нещо 
да направиш не можеш да направиш. Само за 
уточнение, знаете промяната, в закона е една 
цена, на територията на оператор е друга. Це-
ната по закон е една за всички.

Мирослав Дяков: Колеги предлагам, да 
приключим с темата „В и К“, тя е безкрайна. 
Колеги заповядайте за други въпроси.  Г-н 

Михайлов, имате думата.
Данчо Михайлов – об-

щински съветник: Темата 
тръгна, че в Бяла паланка 
няма вода, отидохме на 
тема да определяме цена 
на водата, отидохме да 
правим общинско „В и К“  
дружество. Никой не каза, 
утре г-н Драгиев да събе-

ре всички служители, ако трябва и колеги от 
Сливен и да се реши проблемът. 

Атанас Атанасов: В началото казах, цяло-
то „В и К“ са там и има група от Сливен.

Злати Ст. Златев: Аз искам да напра-
вя една лека ретроспекция на това събитие, 
което ние, общинските съветници, имахме в 
Дряново. Не знам доколко са запознати от-
състващите колеги за това, което видяхме и се 
натъкнахме. Това,  което се каза за рок фести-
вала и църквата е абсолютно вярно. Ние има-
хме и други събития, но за съжаление ралито 
не можа да се случи, имаше и футболен тур-
нир, това се неща, които обединяват хората. 
Догодина, доколкото разбирам, ще сме до-
макин на юбилейното издание на „Балканът 
пее и разказва“, макар че то е на шест години 

веднъж.  В тази посока ми се искаше да се 
направи разговор, разбира се не тук и сега, за 
нещата, които да се направят. Въпросът ми е 
предвижда ли се нещо в този аспект? Видяхте 
подариха ни по една книжка с исторически 
гайт и ние имаме такъв от 2007г., той е доста 
амортизиран, нямаме екземпляр от него, но 
можем да си направим един нов. 

Атанас Атанасов: Събираме материали и 
в момента, се работи. 

Пламен Курумилев: Има разлика между 
Твърдица и Дряново. Те имат един сериозен 
бизнес културен календар, който превъзхож-
да  в пъти културния календар в Твърдица. В 
Дряново има самостоятелно функциониращ 
консултативен съвет по въпросите на тури-
зма, а в Твърдица няма такъв. Сега можем да 
използваме даденостите, които имаме. 

Мирослав Дяков: Други въпроси? Да счи-
там, че няма. Който е съгласен да прекратим 
дебатите по първа точка моля да гласува

След гласуване от 15 общински съветника, 
с 15 гласа „за”, без „против” и „въздържали 
се”  Общински съвет Твърдица прекрати деба-
тите по първа точка.

П р е д 
телевизия 
B u l g a r i a 
On Air той 
съобщава, 
че в дър-
ж а в н и я 
бюджет за 
тази го-
дина има 
заложени 
средства 
за наема-
не на хе-
ликоптер 

на лизинг, който ще пристигне у нас в края 
на октомври или началото на ноември.  По 
време на телевизионно интервю в предава-
нето „Говори сега“ Георги Гвоздейков каза, че 
за първия хеликоптер вече има сформиран 
екипаж, а до пристигането на хеликоптерите 
цялата система ще бъде изградена и ще има 
пилоти за всеки от тях.

Цялостният проект ще бъде финансиран 
от Плана за възстановяване и устойчивост със 
163 млн. лв. Обявената от Здравното минис-
терство обществена поръчка  е за купуване на 
6 медицински хеликоптера, като има опция 
за купуване на още два. За  реализацията на 
проекта територията на страната се разделя  
на шест части, в които ще бъдат изградени 

оперативни бази. Целта е да се осигури мак-
симално бързо достигане до мястото на про-
изшествие, като времето за това не надвиша-
ва 35 минути.

Предвижда се базите да бъдат разпреде-
лени пропорционално в северната и южната 
част на страната и ще бъдат разположени в 
близост до София, Пловдив, Сливен, Ямбол, 
Шумен, Варна, Горна Оряховица и Плевен. 
Оперативните бази ще бъдат около градовете. 
Приемащите болници ще бъдат определени 
скоро и ще се работи върху изграждането на 
площадки.

Преди седем месеца, след съобщаване на 
резултатите от последните парламентарни из-
бори, на 26 ноември 2021 г. председателят на 
ОбС Мирослав Дяков откри поредната сесия 
на ОбС – Твърдица с оптимистичните думи: 
„Уважаеми дами и господа, свикнали сме во-
дещите новини да са все лоши. Аз искам пред 
вас да споделя добрата новина, а тя е, че в 
лицето на г-н Георги Гвоздейков имаме депу-
тат от нашия роден град, от нашата община,  
в 47-то Народно събрание. Той е депутат от  
ПП „Продължаваме промяната”. Възлагаме 
огромни очаквания и надежди от  него. Аз 
истински вярвам, че нещата за всички  нас ще 
са по-добри.“ 

Соб. Инф.

ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ПОЛУЧИ ВИСОКА ОЦЕНКА 
ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА ДОСТЪП ДО ИНФОРМАЦИЯ

Програма Достъп до Информация (ПДИ) 
провежда постоянно наблюдение на законо-
дателството и практиките, свързани с достъ-
па до информация в България. Резултатите 
и анализът от този мониторинг са част от 
годишните доклади „Състоянието на достъ-
па до информация в България“, които ПДИ 
подготвя от приемането на Закона за достъп 
до обществена информация (ЗДОИ) през 
2000 г. От приемането на закона досега ПДИ 
формулира препоръки за подобряване на за-
конодателството и политиката по отношение 
на достъпа до информация в задължените 
институции.

В периода 1 април – 10 юни 2022 година 
Програма Достъп до информация прегледа и 
оцени интернет страниците на 563 админи-
стративни структури на изпълнителната власт 
на централно, териториално и местно ниво, 
публичноправни субекти и независими орга-
ни на власт. Целта на проучването е да оцени 
как органите на власт изпълняват задължени-
ята си по ЗДОИ и други нормативни актове 
за публикуване на информация в Интернет, и 
как отговарят на заявления за достъп по елек-
тронен път. В рамките на проучването бяха 

подадени 563 електронни заявления с искане 
за предоставяне на информация за общия 
брой на постановените съдебни решения през 
2021 по дела срещу решения по ЗДОИ на вся-
ка от оценяваните администрации. Нивото на 
прозрачност през 2022 бе оценявано с точки 
по 108 индикатора за първостепенните раз-
поредители с бюджет; 94 индикатора за тери-
ториалните звена на централните органи на 
власт и други второстепенни разпоредители с 
бюджет; и 118 индикатора за общините.

В раздел „Рейтинг по  общини“  община 
Твърдица е поставена  на  24 то  място  с  80.2  
точки.

https://data.aipbg.org/surveys/O24H73/
rankings-municipalities

В раздел „Сравнителен рейтинг“ между  
всички 563 административни структури об-
щина Твърдица се изкачва до 21 място  с 87.1 
процента.

Това признание  е  повод за заслужена 
гордост както  за  администрацията,  така  и  
за  ръководството й, и  не  на последно място 
– за жителите на  община Твърдица.

Общинска администрация

ОБЩИНАТА ЗАПОЧВА РАБОТА ПО ПРОЕКТ, 
НАСОЧЕН КЪМ ДЕЦА ОТ УЯЗВИМИ 

ОБЩНОСТИ НА СТОЙНОСТ 976 974,80 ЛЕВА
На 18.04.2022 год. Кметът на общината 

Атанас Атанасов  подписа договор № BGLD-
2.003-0006-C01 за финансиране на проект 
„Предоставяне на интегрирани услуги за ран-
но детско развитие в община Твърдица“, фи-
нансиран по оперативна програма „Местно 
развитие, намаляване на бедността и подо-
брено включване на уязвими групи“; приори-
тетна ос: „Подобрено социално включване на 
децата и младите“; процедура: „Образование 
и грижа в ранна детска възраст“. 

Проектът ще се изпълнява от Община 
Твърдица в партньорство с „Ромска акаде-
мия за култура и образование /РАКО/ гр. 
Сливен и българското училище „Родна реч” 
гр. Осло Норвегия.  

Основна целева група са 330 деца от 
0-6 г. в изолирани и бедни градски райони 
в община Твърдица с концентрация на про-
блеми, създаващи риск от бедност, социално 
изключване и маргинализация.

Общата цел на проекта е да предостави 
подкрепа на деца от уязвими групи, вклю-
чително от ромски общности, и на техните 
семейства за подобряване на достъпа до 
здравна грижа, формиране на родителски 
умения, подобряване на семейната среда, 
повишаване на училищната готовност на де-
цата за включване в образователната систе-
ма, като се цели да се ограничи предаването 
на бедността между поколенията. 

Специфичните цели на проекта са:
1. Създаване на комплекс от услуги на 

територията на трите населени места с иден-
тифицирани социално изолирани общности 
– Твърдица, Шивачево и Сборище;

2. Предоставяне на функционално свър-
зани услуги за образование и грижи в ранна 

възраст за  децата от целевите групи и техни-
те родители, в това число:

- Подкрепа за деца в ранна детска въз-
раст и подкрепа за образование

- Подобряване на достъпа до социални 
и здравни услуги на деца от уязвими групи

- Подобряване на прехода от семейна 
към формална образователна среда

3. Ангажиране и активиране на семей-
ствата и общността за осигуряване на качест-
вено образование и грижи в ранна детска 
възраст чрез формиране на родителски уме-
ния, осигуряване на здравна грижа, усвоява-
не на социалните и житейските умения, как-
то и развитието на образованието на децата. 

4. Активно включване на общността в 
обществения живот на населените места и 
преодоляване на стигмата по отношение та 
ромската общност

5. Създаване на условия за устойчива  
заетост чрез разкриване на нови работни 
места;

6. Обмяна на опит и добри практики с 
подходяща партньорска организация от 
Норвегия;

7. Намаляване на икономическите и со-
циални различия в страните от Европейско-
то икономическо пространство и засилване 
на двустранните взаимоотношения между 
страните-донори и България.

Общата стойност на проекта е в размер 
на: 976 974,80 лева,като 85% от финанси-
рането е от Финансовия механизъм на Ев-
ропейското икономическо пространство и 
15% е от национално съфинансиране.

Общинска администрация

ПОКАНА
Ръководствата на Община Твърдица, Народно Читалище „Св. Св. Кирил и Ме-
тодий 1914“, гр. Твърдица и Туристическо дружество „Чумерна“, гр. Твърдица

канят жителите и гостите на града на традиционен общотвърдишки събор в 
местността „Хайдушка поляна“ на 07.08.2022 г. Начало 10.30 часа.

Общината осигурява безплатен транспорт за гражданите. 

Тръгване на автобусите: 
8.00 ч. - от Боров дол, 8.00 - от Шивачево, 8.00 от Оризари, 8.30 ч. - от Сборище, 

8.30 ч. - от Червенаково, 8.30 ч. – от Козарево, 9.00 ч. - от площад „Свобода“ - Твърдица

Обратно – 15.3- - 16.00 часа

ТРАДИЦИОНЕН ОБЩОТВЪРДИШКИ СЪБОР 
В МЕСТНОСТТА „ХАЙДУШКА ПОЛЯНА”, 

ТВЪРДИШКИ БАЛКАН, 
7 август 2022 год.

ДЕПУТАТЪТ ОТ ТВЪРДИЦА ГЕОРГИ ГВОЗДЕЙКОВ 
НАПУСНА ПАРЛАМЕНТА, ЩЕ РЪКОВОДИ ПРОЕКТ 

ЗА ВЪЗДУШНА МЕДИЦИНСКА ПОМОЩ
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ДЕТСТВО МОЕ…

Краят на учебната година  е слънчево, ус-
михнато и динамично време за всички в дет-
ска градина „Щастливо детство”. Месец май 
кани децата по игровите площадки в дворове-
те на детската градина, гони ги по раззелене-
ните тревни площи, праща ги с кофички и ло-
патки на пясъчниците, изкачва ги по цветните 
игрови съоръжения. Време за закаляване, за 
лудуване, за спортуване!

По повод Световния  Ден на физическата 
активност – 10 май, весели спортни празници 
събраха деца, родители и персонал в сгра-
да №1 и сграда №2, за да премерят сили в 
спортна надпревара. Много музика, положи-
телни емоции, чудно забавление за малки и 
големи. В ролята на артисти – спортисти, 

УЧИТЕЛИТЕ ИГРАХА ЗАЕДНО С ДЕЦАТА, 

състезаваха се с техните родители. Чрез мно-
го състезателни, народни, подвижни и музи-
кални игри, на децата по достъпен начин бе 
демонстрирано, че физическа активност не 
е само и единствено упражняването на раз-
лични видове спорт, че повишаването на фи-
зическата активност може да бъде постигнато 
чрез замяната на заседналия начин на живот 
с всички видове физически дейности – раз-
ходки, участие в домакинска работа, гради-
нарство, танци и др.

В края на м. май децата от ІV група „Мики 
Маус” и ІV-а група „Пчелички” си взеха „до-
виждане” с детската градина. В присъствието 
на своите родители, пред поканените гости от 
СУ „Неофит Рилски” – директор и бъдещите 
класни ръководители, 

ДЕЦАТА ПОКАЗАХА КОЛКО СА 
ПОРАСНАЛИ, 

колко много са научили, колко 
силно желаят да тръгнат наесен по 
пътя на училищното знание.  Вълну-
ваща раздяла с екипите на групите, 
отдавали енергия, грижи, знания, 
търпение и обич  през целия период 
на предучилищното образование за 
пълноценното личностно развитие и 
качествената  подготовка за училище 
на всяко едно от децата. 

Ето и най-цветния детски праз-
ник  - Първи юни! За забавлението на 
всички деца се погрижиха невероят-
ните аниматори от гр.Бургас с весело 
представление „Смехории чудновати с 
клоуни и акробати”. От трите сгради 
на детската градина с весел празни-
чен парад деца и персонал потеглиха 
с песни и грейнали усмивки към цен-

търа на град Твърдица. Площадката пред НЧ 
„Св.Св. Кирил и Методий – 1914” се огласи от 
най-хубавите детски песни, литнаха шарени 
балони, а звънкият детски смях събра нао-
коло множество родители и приятели, които 
споделиха първоюнското веселие и станаха 
част от детския празник. В обедните часове 
пристигна 

СПЕЦИАЛНА ИЗНЕНАДА ЗА ВСИЧКИ - 

автомобил, пълен с балони, подарък от  
EASY CREDIT – Твърдица; родители  на децата 
от І гр. „Звънче“ и ІІІ гр. „Слънчице“, изнена-
даха малчуганите с нови играчки за игрите на 
открито и  направиха празничния ден Първи 
юни още по-вълнуващ, пъстър и усмихнат за 

всички деца.
Месец юни се оказа не по-малко инте-

ресен и вълнуващ за децата. По повод 29. 
юни – Национален ден на безопасността на 
движението по  пътищата, с децата се прове-
доха практически занимания в двора на СУ 
„Неофит Рилски” – Твърдица. Сърдечно бла-
годарим на директора на училището – г-жа 
П.Минчева, за предоставената ни възможност 
децата от предучилищна възраст да използват 
новата училищна площадка по БДП и с радост 
да се упражняват в спазване на основните 
правила за движение на пешеходците. 

ОБУЧЕНИЕТО ЧРЕЗ ИГРА 

бе съпътствано от редица други дейности 
във всички групи на детската градина – разу-
чаване на песни, музикално-подвижни игри, 
запознаване с разкази по темата от списание 
„Първите седем” -тематичен брой „На черве-
но спри”, изработване на рисунки, аплика-
ции, макети на улично движение, състезания, 
„приключения с поучения” и др. Бяха органи-
зирани изложби с детските рисунки по тема-
та. В заключителната част на мероприятията 
гост на децата бе старши инспектор Митко 
Минчев - НГ „ОП“, представител на РУП – 
Твърдица, пред когото децата  демонстрираха 
своите знания за правилата за улично движе-
ние, уменията си да управляват велосипед и 
тротинетка и да съблюдават  за своята пътна 
безопасност.

Пълноценни дни, изпъстрени с весели 
приключения и много радост! Лято, игри и 
забавления за всички!

Янка КОСТОВА
Директор на ДГ „Щастливо детство”

ЧИТАЛИЩЕТО И ИСТОРИЧЕСКИЯТ МУЗЕЙ В ТВЪРДИЦА 
РАБОТЯТ ЗАЕДНО С ДЕЦАТА ПРЕЗ ЛЯТОТО

За дейността на читалището и за неговата роля във възпитанието на децата и в осмисляне на свободното им време - 

разказват Нели Денева и Соня Йорданова от НЧ „Св.св. Кирил и Методий 1914“ - Твърдица

НЧ „Св.Св. Кирил и Методий 1914“ работи 
целогодишно с децата на Твърдица. Това при 
нас e многогодишна традиция. Желаещите 
участват в самодейните танцови трупи за раз-
лични възрасти - за деца и за средношколци: 
в школа за народни инструменти, в певческа 
група за народни песни, в гайдарски състав, в 
група за народни обичаи, в клуб по карате и 
др. В читалището работят 

ЕНТУСИАЗИРАНИ ХУДОЖЕСТВЕНИ
РЪКОВОДИТЕЛИ, 

които като деца са били самодейци тук, 
израсли са с магията на народната музика и 
танц, и след завършване на висшето си обра-
зование, отново са при нас и обучават децата 
с много всеотдайност и любов към българ-
ския фолклор. 

Децата са основни участници в концерт-
ните програми в богатия културен календар 
на общината. Зад прекрасните им изпълнения 
на сцена стоят много часове на репетиции 
в читалището, под ръководството на опитни 
ръководители. В летните месеци работата 
продължава и за участието им в традицион-
ния събор „Хайдушка поляна“ в началото на 
м.август. 

Лятото е време, когато се посещава пове-
че и читалищната библиотека – 

МЛАДИТЕ НИ ЧИТАТЕЛИ СЕ 
ИНТЕРЕСУВАТ ОТ КНИГИТЕ, 

включени в списъците от препоръчи-
телната литература в помощ на обучение-
то през учебната година.

Тази година читалището получи пред-
ложение от Исторически музей – Твър-
дица за съвместни дейности за работа с 
децата, някои от които ще реализираме 
през летните месеци. Една от тях е лятна-
та работилница за шевици. 

Дейността е нова за читалището, както 
и музеят е нов – от 2 години. На поканата 
се отзоваха повече от 15 деца на възраст 
от 6 – 12 г. Работата ни с музея е още в на-
чалото, до сега сме провели две занятия 
и е още рано за коментар и прогнози. За 
сега децата с интерес слушат 

ИНФОРМАЦИЯТА ЗА 
БЪЛГАРСКАТА ШЕВИЦА –

история, особености, символика, при-
ложения, разглеждат с любопитство ма-
териалите – плат, конци, модели, снимки, 
както и готови изделия. Направиха и пър-
вото зашиване с червен конец, за здраве 
и успех в начинанието, както се прави по 
традиция. С децата работи Надежда Тодо-
рова – музеен уредник към отдел „Етно-
графия“.

Като начало започнахме с овладяване на 
първите умения за работа с иглата и конеца; 
започване и приключване; както и лесни по-
пулярни бодове. Надяваме се това докосвате 
до непознатия свят на везбеното изкуство да 

събуди интерес и желание за участие в обуче-
нието, да носи радост и удовлетворение както 
на децата, така и на техните родители.

Ще се радваме на партньорства и с други 
институции в лятната работа за провежда-

не на интересни срещи с изкуства, занаяти, 
практико-приложни дейности и др.

 Нели ДЕНЕВА
 Соня ЙОРДАНОВА

ЛЯТОТО Е ДИНАМИЧНО ВРЕМЕ ЗА ДЕЦАТА ОТ  ДГ „ЩАСТЛИВО ДЕТСТВО”
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РАЗНООБРАЗНА ЛЯТНА ПРОГРАМА  
Е ПОДГОТВИЛО ЗА ДЕЦАТА ЧИТАЛИЩЕТО В КОЗАРЕВО
Най-после лятната ваканция дойде - вре-

мето, което всички деца очакват с нетърпе-
ние. НЧ ”Развитие-1928”,  кв. ”Козарево”,  
отвори врати за своите любознателни посе-
тители – децата. Първата инициатива, с която 
стартирахме беше свързана с 

ЕНЬОВДЕН-ПРАЗНИКЪТ 
НА БИЛКИТЕ. 

Подготвихме за участниците в занимания-
та презентация и игрословица, запознахме ги 
с традициите  на празника, набрахме билки, 
които оплетохме във венци. На следващото 
събиране децата установиха, че една рисунка 
може да оживее. Това стана възможно чрез 
добавена реалност с помощта на приложе-
нието Quiver. Същия ден с помощта на инж. 
Жейна Минчева 

ВСЯКО ДЕТЕ СИ ЗАСАДИ ЦВЕТЕ, 

за което да полага грижи през лятната ва-
канция. Забавното лято в библиотеката про-
дължи чрез четене и разказване на любими 
приказки. Най-малките се забавляваха, като 
оцветяваха картинки . Всяко дете получи по-
дарък-читателски дневник. Същата седмица 

малките читатели грижливо събраха позаха-
бени книжки от Детския отдел, като се заеха 
да подлепят скъсани страници, подменяха 
сигнатурни етикети и си обещаха винаги да се 
грижат за книгите.

На 18.07. чествахме  

185 ГОДИНИ ОТ РОЖДЕНИЕТО НА 
ВАСИЛ ЛЕВСКИ -

Апостолът, превърнал се в символ на сво-
бода и гордост за всички българи.

После, в съвместна инициатива с децата 
от ДГ ”Васил Левски”, наши гости бяха слу-
жителите от РУ на МВР – Твърдица старши 
инспектор Митко Минчев и младши поли-
цейски инспектор Неда Мазнева. Те обърнаха 
внимание на правилата за движение и пътна 
безопасност. Разказаха им за  отговорната 
си професия и ежедневна дейност. В реална 
обстановка децата видяха функцията и значе-
нието на полицейския автомобил, сирената и 
светлинния сигнал.

През последната седмица на месец юли 

ДЕЦАТА СЕ СРЕЩНАХА СЪС 
СЛУЖИТЕЛИ ОТ РСПБЗН - 

гр. ТВЪРДИЦА. 

Младши инспектор Недялко Горанов  
представи по увлекателен начин защитното 
облекло на огнеборците, колите, с които га-
сят пожар, техническите средства, с които 
помагат на хора, изпаднали в беда след ка-
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Група туристи от ТД „Чумерна” – гр. Твър-
дица направихме посещение с изкачване на 
висок връх в една малко известна и екзотич-
на българска планина – Славянка.

   Планината Славянка се намира в Юго-
западна България и Северна Гърция и е част 
от Рило-Родопския масив. Старото име на 
планината до 1951 г. е Али ботуш. Разполо-
жена е на юг от Пирин. Със своето западно-
източно простиране тя силно контрастира на 
меридиално разположения пирински масив. 
Дълга е около 20 км. и ширика 10-12 км. 
По билото на планината минава държавна-
та граница между България и Гърция, като 
по-голямата част се намира на българска те-
ритория. Със своята най-висока точка Гоцев 
връх – 2212 м., планината е 

ШЕСТА ПО ВИСОЧИНА В БЪЛГАРИЯ. 

В нея има четири върха над 2000 м. 
Славянка е изградена главно от масивни и 
ивичести мрамори. Планината е със силно 
изразено влияние на Средиземноморския 
климат. Високите части на планината са 
силно обезводнени, но пък в ниските има 

и извори със сериозен дебит, 
използващи се и за водоснаб-
дяване. Поради граничното си 
разположение Славянка е мал-
ко известна планина и достъпът 
до нея в недалечното минало е 
силно ограничен. Това прави 
в много отношения природа-
та и девствена и непокътната. 
Флората и фауната са много 
богати, по този показател пла-
нината е уникална в европей-
ски мащаб. Много известна и 
търсена на пазара е билката 
алиботушки (мурсалски) чай. 

     Планината вече е дос-
тъпна за туристи и тази естест-
вена ботаническа градина чака 
своите посетители. Нашият 
избор за туристически преход 
с изкачване не беше случаен, 
защото Гоцев връх е един от 

десетте първенци на най-високите и голе-
ми български планини, а ние вече имахме 
няколко човека изкачили останалите девет 
върха. Така че 

ПРЕДИЗВИКАТЕЛСТВОТО БЕШЕ 
ПРЕД НАС.

    След дълъг преход с микробуса, пре-
минавайки през три планини, стигнахме 
до мястото на нашето установяване – хижа 
„Извора“. Хижата е преустроена бивша за-
става с прилични условия за престой на по-
сетителите. На следващия ден, 02.07.2022 г., 
рано сутринта с настроение потеглихме към 
най-високия връх на планината. Предстоеше 
ни преодоляване на 1492 м. деневилация в 
двете посоки. Началната ни точка от табели, 
обозначаващи резерват Али ботуш. Тръгнах-
ме по черен път и след около три часа дос-
тигнахме до заслон „Марина поляна“. Тук 
се намираше и единственото място с вода 
по целия маршрут. След кратка почивка по-
теглихме по стръмна пътека, покрай която 
пасяха стадо крави. Подсичайки в далечи-

ната връх Шабран се озовахме на финал-
ния склон и след още напъни, усилия, воля, 
много пот и около пет часа изкачване в го-
рещината, достигнахме нашата цел – билото 
и разположения на него Гоцев връх – 2212 
м. Самият връх е обозначен с надписана 
бетонна пирамида, на която от малък пилон 
се развяваше родния трибагреник. От върха 
се виждат повече от 20 планини в България, 
Гърция, Северна Македония. Времето беше 
слънчево, ясно и макар, че духаше неприя-
тен вятър, пред нас се откриха 

ПРЕКРАСНИ ГЛЕДКИ ВЪВ ВСИЧКИ 
ПОСОКИ. 

Направихме си снимки и се полюбувах-
ме на тази красива и пленителна природна 
картина. Време беше да тръгваме в обра-
тна посока по същия път. След десет часов 
преход от ниските до най-високите части на 
планината и обратно се завърнахме в хижата 
много уморени, но радостни и впечатлени 
от постигнатото и видяното. Вечерта беше 
тържествена и с импровизирана кратка ху-
дожествена програма. На нея бе поздраве-
на юбилярката Маргарита Костандиева, а с 
почетна грамота – за постигнат успех в пла-
нинарството – изкачил десетте първенци на 
най-високите и големи български планини 
бяха наградени: Юлия Табакова, Георги Ден-
чев, Любомир Леонов, Петър Табаков, Петър 
Трухчев. Така завърши този изпълнен с при-
ятни емоции и вълнуващ ден. 

Съпътстващата по време на пътуването 
екскурзионна част бе доста динамична и съ-
образена с часовото време, тъй като пътят 
беше дълъг и продължителен. През първия 
ден успяхме да посетим 

ПАРК ЗА ТАНЦУВАЩИ МЕЧКИ 

в град Белица и църквата „Св. Георги” в 
село Златолист, където е живяла пророчица-
та Пресвета Стойна. Третият ден 03.07.2022 
г. започна с много усмивки, шеги и премина 

спокойно и съгласно плана. Сутринта отидо-
хме в местност Рупите, където се намират 
домът на пророчицата Ванга и построеният 
от нея храм „Св. Петка”. Посетихме и наб-
лизо намиращият се античен град Хераклея 
Синтика, все още в разкопки, недоразкрит 
и с консервирани обекти, но с доста запа-
зени неща, показвайки неговото величие в 
древността. След почивка в Сандански се 
отправихме към с.Стоб. Там в планината 
Рила се намира природната забележител-
ност „Стобски пирамиди”. Те представляват 
сложна композиция от остри и игловидни, 
а в по-голямата си част пирамидални или 
конусовидни земни форми. Изваяни са от 
ерозията, дъждовете, ветровете – от изящна-
та природа. За да достигнем до тях трябваше 
да повървим 30-40 минути, най-напред по 
коларски път, а след това по стръмна, обез-
опасена с дървени парапети, пътека. Но по-
ложеното усилие и умората си заслужаваха, 
защото видяхме красиви и изменящи се от 
климатичните въздействия природни фено-
мени.

Продължихме пътя си за вкъщи. При-
брахме се в тъмната част на денонощието. 
Радостни възгласи огласиха микробуса, 
поздравихме се и си пожелахме по-бързо да 
мине времето до следващия маршрут.

До нови планинарски приключения при-
ятели!

Председател на ТД „Чумерна”:
инж. Петър ТРУХЧЕВ
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РЕШЕНИЯ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ТВЪРДИЦА
Продължава от предишен брой

РЕШЕНИЕ № 461/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 35, 
ал. 1 от Закона за общинската собственост и чл. 53, ал. 1 и ал. 2 
от НРПУРОИ,  Общински съвет - Твърдица

 РЕШИ:
1. Да се извърши продажба чрез публичен търг с явно над-

даване на недвижим имот УПИ VIII-79, кв. 60 по плана на с. 
Сборище с площ 1240 кв.м., отреден за жилищно строителство, 
частна общинска собственост,  АОС № 1726/25.03.2022 г.

2. Одобрява направената експертна оценка на стойност 
4,774.00 лв. (четири хиляди седемстотин седемдесет и четири 
лева) за описания в т. 1 общински имот.

3. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното са-
моуправление и местната администрация, 30 % от постъплени-
ята от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

4. Упълномощава кмета на общината да организира и прове-
де публичен търг с явно наддаване за продажба на гореописа-
ния недвижим имот – частна общинска собственост.

РЕШЕНИЕ № 462/03.06.2022г.
На основание чл. 67, ал. 1, във връзка с чл. 52, ал. 1, т. 3 б. 

„а” от Закона за водите и чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, Общинският съвет

РЕШИ:
1. Дава своето съгласие Кметът на Община Твърдица да из-

даде разрешително за водовземане с цел напояване на земе-
делски култури в масиви № 323, № 327 и № 316 с обща площ 
190 дка по КККР на гр. Твърдица от повърхностен воден обект 
- напоителени канали от язовир „Митракук” с идентификатори 
№ 72165.320.968 и № 72165.315.952 по КККР на гр. Твърдица 
одобрени със Заповед РД-18-2-26.02.2010 г. на изпълнителен 
Директор на АГКК, за които са съставени актове за публична об-
щинска собственост № 579/22.02.2013 г. и № 580/22.02.2013 г. 
с водоизточник към напоителните канали, съществуващ водоем 
– язовир „Митракук”, публична общинска собственост с иден-
тификатор № 72165.315.63 по КККР на гр. Твърдица одобрени 
със Заповед РД-18-2-26.02.2010 г. на изпълнителен Директор на 
АГКК, параметри на водовземането: 18.43 л/сек.; при годишен 
лимит - 57492 м3, разпределени сезонно през поливен период 
от 01.04 до 30.08, за срока на ПУРБ на БДИБР – до 31.12.2027 г. 
при следните условия:

1.1. Да се спазват разпоредбите на действащата нормативна 
уредба във връзка с сигурността на хидротехническите съоръ-
жения;

1.2. Да не се нарушават обществените интереси и придоби-
ти права, упражнявани по отношение на водните обекти и вод-
ностопанските системи и съоръжения;

1.3.  Да се монтира водомерен възел при отклонението за 
напояване в съответствие с чл. 48, ал. 1, т. 6 и чл. 194а от Закона 
за водите.

РЕШЕНИЕ № 463/03.06.2022г.
На основание чл. 67, ал. 1, във връзка с чл. 52, ал. 1, т. 3 б. 

„а” от Закона за водите и чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, Общинският съвет

РЕШИ:
1. Дава своето съгласие Кметът на Община Твърдица да из-

даде разрешително за водовземане с цел напояване на земе-
делски култури в масив образуван от имоти № 72165.298.6, № 
72165.298.7, № 72165.298.8 и № 72165.298.20 с обща площ 
28 дка по КККР на гр. Твърдица от повърхностен воден обект 
- напоителен канал от язовир „Митракук” с идентификатор № 
72165.298.961 по КККР на гр. Твърдица одобрени със Запо-
вед РД-18-2-26.02.2010 г. на изпълнителен Директор на АГКК, 
за който е съставен акт за публична общинска собственост № 
587/22.02.2013 г. с водоизточник към напоителния канал, съ-
ществуващ водоем – язовир „Митракук”, публична общинска 
собственост с идентификатор № 72165.315.63 по КККР на гр. 
Твърдица одобрени със Заповед РД-18-2-26.02.2010 г. на изпъл-
нителен Директор на АГКК, параметри на водовземането: 5.00 л/
сек.; при годишен лимит - 12600 м3, разпределени сезонно през 
поливен период от 01.04 до 30.08, за срока на ПУРБ на БДИБР 
– до 31.12.2027 г. при следните условия:

1.1. Да се спазват разпоредбите на действащата нормативна 
уредба във връзка с сигурността на хидротехническите съоръ-
жения;

1.2. Да не се нарушават обществените интереси и придоби-
ти права, упражнявани по отношение на водните обекти и вод-
ностопанските системи и съоръжения;

1.3. Да се монтира водомерен възел при отклонението за 
напояване в съответствие с чл. 48, ал. 1, т. 6 и чл. 194а от Закона 
за водите.

РЕШЕНИЕ № 464/03.06.2022г.
На основание чл. 67, ал. 1, във връзка с чл. 52, ал. 1, т. 3 б. 

„а” от Закона за водите и чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, Общинският съвет

РЕШИ:

1. Дава своето съгласие Кметът на Община Твърдица да из-
даде разрешително за водовземане с цел напояване на земедел-
ски култури в масив № 293 с обща площ 72 дка по КККР на гр. 
Твърдица от повърхностен воден обект - деривационен канал от 
язовир „Митракук” с идентификатор № 72165.315.916 по КККР 
на гр. Твърдица одобрени със Заповед РД-18-2-26.02.2010 г. 
на изпълнителен Директор на АГКК, за който е съставен акт за 
публична общинска собственост № 556/15.02.2013 г. с водоиз-
точник към напоителния канал, съществуващ водоем – язовир 
„Митракук”, публична общинска собственост с идентификатор 
№ 72165.315.63 по КККР на гр. Твърдица одобрени със Запо-
вед РД-18-2-26.02.2010 г. на изпълнителен Директор на АГКК, 
параметри на водовземането: 11,50 л/сек.; при годишен лимит - 
32400 м3, разпределени сезонно през поливен период от 01.04 
до 30.08, за срока на ПУРБ на БДИБР – до 31.12.2027 г. при 
следните условия:

1.1. Да се спазват разпоредбите на действащата нормативна 
уредба във връзка с сигурността на хидротехническите съоръ-
жения;

1.2. Да не се нарушават обществените интереси и придоби-
ти права, упражнявани по отношение на водните обекти и вод-
ностопанските системи и съоръжения;

1.3.  Да се монтира водомерен възел при отклонението за 
напояване в съответствие с чл. 48, ал. 1, т. 6 и чл. 194а от Закона 
за водите.

РЕШЕНИЕ № 465/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т.23 от Закона за местното са-

моуправление и местната администрация, и във връзка с чл. 35 
от  ПМС  № 31/2022 г. за изпълнение на държавния бюджет на 
Република България за 2022 г., Общински съвет гр. Твърдица

РЕШИ:
Допълва  списъка на длъжностите и лицата, които имат пра-

во на транспортни разноски за 2022 г. от местоживеенето до 
местоработата и обратно с:

Снежана Георгиева Петрова- Стоянова – главен архитект в 
Община Твърдица, с адрес с. Ракитница, обл. Стара Загора, ул. 
Църковна“ № 8, считано от 01.06.2022 г.

Г-н Дяков – Благодаря Ви колеги, но основанието на чл.21, 
ал.1, т.23 от ЗМСМА не изисква поименно гласуване.

РЕШЕНИЕ № 466/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т.6 и т.24 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, във връзка с чл.26 
а, ал.4 и ал.5 от Закона за народните читалища, Общински съвет 
– Твърдица  

РЕШИ:
1. Приема докладите на читалищата за осъществените дей-

ности в изпълнение на програмата през 2021 г по чл.26а, ал. 4 
и ал. 5  и за изразходваните от бюджета средства през предход-
ната година от ЗНЧ. /Приложение: 1 – Отчети на 9-те читалища 
в Община Твърдица /.

РЕШЕНИЕ № 467/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, чл. 12, ал. 3 от Закона 
за общинската собственост и чл. 78 от ЗДБ на РБ за 2022 г.  Об-
щински съвет - Твърдица

РЕШИ:
1.  Допълва раздел V – „Имоти, които община Твърдица има 

намерение да предостави безвъзмездно” в Годишната Програма 
за управление и разпореждане с имотите – общинска собстве-
ност в община Твърдица през 2022 година приета с Решение № 
380/31.01.2022г., с помещение с площ от 16.50 кв.м. на първи 
етаж, част от  сграда с идентификатор № 72165.503.117.1 по 
КККР на гр. Твърдица, съгласно разпоредбите на чл. 8, ал. 9 от  
ЗОС.

2. Дава съгласие да бъде предоставено за безвъзмездно 
управление на „ОБЛАСТНА ДИРЕКЦИЯ ПО БЕЗОПАСТНОСТ НА 
ХРАНИТЕ” гр. Сливен, помещение с площ от 16.50 кв.м. на пър-
ви етаж, част от  сграда с идентификатор № 72165.503.117.1, 
публична общинска собственост, находяща се в гр. Твърдица, ул. 
”Хан Аспарух” № 14, актувана с АОС № 340/ 02.03.2011 г., за 
срок от 10 /десет/ години.

3. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи договор 
за предоставяне безвъзмездно за управление на имота описан 
в т. 2.

РЕШЕНИЕ № 468/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, чл. 8. ал. 9 и чл. 12, ал. 
3 от Закона за общинската собственост и чл. 78 от ЗДБ на РБ за 
2022 г.  Общински съвет - Твърдица

РЕШИ:
1.  Допълва раздел V – „Имоти, които община Твърдица има 

намерение да предостави безвъзмездно” в Годишната Програма 
за управление и разпореждане с имотите – общинска собстве-
ност в община Твърдица през 2022 година приета с Решение № 
380/31.01.2022г., с помещение с площ от 16.50 кв.м. на първи 
етаж, част от  сграда с идентификатор № 72165.503.117.1 по 
КККР на гр. Твърдица, съгласно разпоредбите на чл. 8, ал. 9 от  
ЗОС.

2. Дава съгласие да бъде предоставено за безвъзмездно 
управление на „ТП на НОИ- Сливен”, помещение с площ от 
16.50 кв.м. на първи етаж, част от  сграда с идентификатор № 
72165.503.117.1, публична общинска собственост, находяща се 
в гр. Твърдица, ул. ”Хан Аспарух” № 14, актувана с АОС № 340/ 
02.03.2011 г., за срок от 10 /десет/ години.

3. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи договор 
за предоставяне безвъзмездно за управление на имота описан 
в т. 2.

РЕШЕНИЕ № 469/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 17, 
ал. 1 и ал. 2 от Наредба за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинско имущество на община Твърдица, Об-
щински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие за отдаване под наем на помещение с площ 

4.5 кв.м. част от сграда – здравна служба, разположена в пар-
цел VI-420, кв. 22 по плана на с. Сборище, публична общинска 
собственост, за търговска дейност. 

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от разпореждането да се използват за изпълнение на дей-
ности от местно значение в съответното населено място. 

3. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира 
и проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем 
на горепосочения имот и сключи договор за наем за срок от 5 
(пет) години.

РЕШЕНИЕ № 470/03.06.2022г.
1. Дава съгласие за отдаване под наем на помещение с площ 

12 кв.м. част от сграда – Кметство, разположена в имот с пл. 
№ 816, кв. 44 по плана на гр. Шивачево, публична общинска 
собственост, за търговска дейност. 

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от разпореждането да се използват за изпълнение на дей-
ности от местно значение в съответното населено място. 

3. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира 
и проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем 
на горепосочения имот и сключи договор за наем за срок от 5 
(пет) години.

РЕШЕНИЕ № 471/03.06.2022г.
1. РАЗРЕШАВА НА КМЕТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА, ДА ВЪЗ-

ЛОЖИ  ИЗРАБОТВАНЕТО НА ПРОЕКТ за  частично  изменение  
на  ПУП – ПР /Подробен устройствен план - План за регулация/  
и ПУП – ПЗ /Подробен устройствен план - План за застрояване/,  
направено на основание чл.134, ал.1, т.1, т.2, т.4, ал.2, т.1 и т.6  и  
при  условията на чл.135 от  ЗУТ за обхвата  на  УПИ  I – За парк, 
кв.39 по плана на с. Оризари, общ. Твърдица, област Сливен, 
одобрен със Заповед № 326 от 25.05.1984г., и обособяване на 
УПИ I – За жилищно строителство,  съгласно ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

2. ДАВА ПРЕДВАРИТЕЛНО  СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА 
ПРОЕКТ за 

частично изменение  на  ПУП – ПР и ПУП – ПЗ  за обхвата  
на  УПИ I – За парк, кв. 39 по плана на с. Оризари и обособяване 
на УПИ I – За жилищно строителство.

3. Обявява в частна общинска собственост новообразуван 
имот УПИ I – За жилищно строителство, по плана на с. Оризари 
с площ 8104 кв. м., съгласно чл. 6 ал.1 от ЗОС.

РЕШЕНИЕ № 472/03.06.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 11 и чл. 52, ал. 5, т. 2 

от Закона за местното самоуправление и местната администра-
ция, чл. 56, ал.2 от ЗУТ, Наредба на Общински съвет Твърдица 
приета с Решение № 188/31.03.2005 год. изм. с Решение № 341 
/29.07.2013 год., чл. 17, ал. 1 и ал. 2 от Наредба за реда за при-
добиване, управление и разпореждане с общинско имущество 
на община Твърдица, Общински съвет – Твърдица  

РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА схема за разполагане на временен премества-

ем обект за търговска дейност - вендинг автомат върху общин-
ски терен - ПИ с идентификатор 72165.502.2402 гр.Твърдица, 
общ.Твърдица, област Сливен по КККР, одобрени със Заповед 
РД-18-2/ 26.02.2010г. на ИД на АГКК. 

2.  Допълва раздел II – „Имоти, които община Твърдица има 
намерение да предостави под наем” в Годишната Програма за 
управление и разпореждане с имотите – общинска собстве-
ност в община Твърдица през 2022 година приета с Решение № 
380/31.01.2022г., с терен с площ 1 кв.м част от имот с иден-
тификатор 72165.502.2402 по КККР на гр. Твърдица, съгласно 
разпоредбите на чл. 8, ал. 9 от  ЗОС.

3.  Дава съгласие за отдаване под наем на терен с площ 1 
кв.м част от имот с идентификатор 72165.502.2402 по КККР на 
гр. Твърдица, актуван с акт за публична общинска собственост 
№ 1033/24.02.2015 г., за поставяне на преместваем обект за 
търговия. 

4. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното 
самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от разпореждането да се използват за изпълнение на дей-
ности от местно значение в съответното населено място. 
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5. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира 

и проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем 
на горепосочения имот и сключи договор за наем за срок от 5 
(пет) години.

                                                         
РЕШЕНИЕ № 474/08.07.2022г.

На основание чл. 21, ал. 2 от Закона за местното самоупра-
вление и местната  администрация, чл. 77, чл. 79 във връзка с 
чл. 75 от Административно-процесуалния кодекс и чл. 26, ал. 1, 
ал. 2, ал. 3 и ал. 4 от Закона за нормативните актове, Общински 
съвет – Твърдица

РЕШИ:
Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба 

за реда за управление и разпореждане с общинския жилищен 
фонд и гаражи – общинска собственост на община Твърдица, 
както следва:

§ 1. Приема  нов чл. 9а със следния текст:
Чл. 9а (1) Лицата по чл. 9 подават заявление до Общината, в 

което се излагат подробно обстоятелствата, водещи до необхо-
димостта от настаняване в резервно жилище. Към заявлението 
се прилага декларация по образец (Приложение №1).

(2) В хипотезата на чл. 9, ал. 1,  т. 1 от настоящата Наредба, 
комисията се свиква в срок до 48 часа от подаване на заявле-
нието. Комисията извършва оглед на място, съставя констативен 
протокол, въз основа на който прави предложение до Кмета на 
Общината за уважаване или не на заявлението за настаняване в 
свободно резервно жилище.

(3) В случаите по чл. 9, ал. 1, т. 2 от настоящата Наредба 
обстоятелствата, които могат да доведат до настаняване в об-
щинско жилище от резервния фонд трябва да са такива, че не-
посредствено да заплашват живота и здравето на нуждаещите 
се. Тези обстоятелства се доказват с медицински свидетелства 
относно здравословните проблеми и други документи, удосто-
веряващи наличието на острите социални проблеми на съответ-
ните граждани.

   (4) Не се допуска настаняване в общински резервни жи-
лища на лица, чиито собствени жилища са станали негодни за 
използване поради естествено износване, вредни са в сани-
тарно - хигиенно отношение или загрозяват средата и поради 
това, че не могат да се поправят или заздравят, подлежат на 
премахване по реда на Закона за устройство на територията. 
Обстоятелствата се удостоверяват с протокол от Комисията по 
чл. 15 от Наредбата.              

§ 2. Изменя: Чл. 12, ал. 1, т. 5  /нова/
5. Имат брутен месечен доход на член от семейството до 

1,5 минимални работни заплати за едночленните семейства, до 
1,25 минимални работни заплати за двучленните семейства, а 
за тричленни и с по-голяма численост семейства – до 1 мини-
мална работна заплата за член от семейството.

§ 3. Изменя чл. 14, ал. 2 както следва:
(2) Картотекирането на нуждаещите се от жилища граждани 

се извършва въз основа на молба и декларация по образец – 
Приложение № 1, в които се посочват: 

1. трите имена, възрастта, родствени връзки и продължител-
ност на адресната регистрация на членовете на семейството; 

2. адреса и жилищните условия, при които живее семейство-
то към момента на представяне на молбата; вписват се данни за 
вида, размера и собствеността на обитаваните помещения; 

3. извършени сделки с имоти; 

4. притежавано имущество. 
5. общ годишен доход на членовете на семейството за пре-

дходната година, формиран от заплати и пенсии, както и допъл-
нителни доходи от хонорари, търговска и стопанска дейност и др.; 

6. данни за предишни вписвания в картотеките.
§ 4. Приема  нов чл. 12а със следния текст:
Чл. 12а. (1) Лицата, семействата/домакинствата подават за-

явление в едно с декларация по образец (Приложение №1).
(2) Декларацията по ал. 1 съдържа данни за:
1. Трите имена на заявителя, членовете на семейството/до-

макинството му, ЕГН и родствена връзка.
2. Данни за имотното и материалното положение на всички 

членове от семейството/домакинството, съгласно чл. 12, ал. 1, 
т. 1, 2, 4 и 5.

3. Наличие на извършени сделки с недвижими имоти, съ-
гласно  чл. 12, ал. 1, т. 3.

4. Наличие на данни за изпълнена процедура срещу лицето 
по чл. 65 от ЗОС за изземване на общинско жилище и за задъл-
жения от наето предходно общинско жилище.

5. Жилищното състояние на семейството/домакинството, 
относно вида, размера, собствеността и продължителността на 
фактическото обитаване на имота, за който имат постоянен/на-
стоящ адрес.

(3) Към заявлението по ал. 1 се прилагат следните докумен-
ти за лицето и членовете на неговото семейство /домакинство/: 

1. Декларация по образец, съгласно ал. 2.
2. Удостоверение от работодателя за размера на годишното 

трудово възнаграждение (предходните 12 месеца) на заявителя 
и членовете на неговото семейство/домакинство.

3. Удостоверение от Дирекция „Социално подпомагане“, 
Бюро по труда или ТП на Национален осигурителен институт за 
размера на получените за предходните 12 месеца обезщетения 
и/или помощи, пенсии и др., в случай че лицата са безработни, 
с намалена работоспособност и/или пенсионери, копие от по-
следното разпореждане за размера на месечната пенсия.

4. Удостоверение за застрахователна стойност за МПС.
5. Копия от договори за 

наем, когато лицето и членове-
те на неговото семейство/до-
макинство живеят на свободно 
договаряне.

6. Копие от решение на 
ТЕЛК за всеки член от семей-
ството/домакинството, ако има 
такова.

7. Копия на документите за 
собственост, вещни права ко-
гато е декларирано имущество 
по чл. 12а, ал. 2, т. 2.

(4) Декларираните данни 
по ал. 2 подлежат на служебна 
проверка за верността им от 
комисията по чл. 15, ал.1.

 (5) Стойността на прите-
жаваното имущество по чл.12 
се определя, както следва:

1. за моторни превозни 
средства (МПС), селскосто-

пански машини, ремаркета и други - по застрахователната им 
стойност;

2. за жилища, вили, незастроени поземлени имоти пред-
назначени за жилищно или вилно строителство, работилници, 
магазини, складове за търговска и стопанска дейност, ателиета 
– по данъчна оценка.

§ 5. Приема  нова глава пета със следния текст:
ГЛАВА ПЕТА

ОБЩИНСКИ ТЕРЕНИ, ПРЕДНАЗНАЧЕНИ 
ЗА СОЦИАЛНИ ЖИЛИЩА

 Чл. 37. (1) Правото на строеж върху имоти – частна общин-
ска собственост, отредени за изграждане на социални жилища, 
може да се учредява без търг или конкурс за строеж на жилищ-
на сграда на лица с установени жилищни нужди, на жилищно-
строителни кооперации или сдружения, в които членуват само 
такива лица, при условия и по реда, определени в чл.62 от На-
редбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
общинско имущество. Цената на правото на строеж се определя 
от Общинския съвет.

(2) Правото на строеж по ал. 1 не може да се прехвърля на 
трети лица.

(3) Жилищата, придобити по реда на ал. 1 не могат да се 
отдават под наем или да бъдат обект на разпореждане за срок 
15 години.

(4) Нарушаването на забраните по ал. 2 и 3 е основание за 
разваляне на договора за правото на строеж.

(5) При разваляне на договора лицата, нарушили забраните 
по ал. 2 и 3, нямат правата по чл. 72-74 от Закона за собстве-
ността.

Следва продължение

Мирослав Дяков
Председател на Общински съвет - Твърдица

Кремена Славова
Протоколчик

В района на гр. Попово от 21 до 24 юли 
2022г. се проведе Държавното първенство по 
коло ориентиране с участието на 32 клуба от 
страната.  В надпреварата се включиха бли-
зо 420 участници. Дисциплините, в които се 
състезаваха бяха спринт, дълга дистанция и 
щафети. 

СК „Чумерна“ се включи с трима състеза-
тели. При М16 Светлозар Колев за пореден 

път се доказа, че е заслужил да бъде нацио-
нал, като спечели двете дисциплини – спринт 
и дългата дистанция. При М12 Боян и Марк 
имаха малки проблеми, но се постараха да 
се представят добре . Адмирации заслужава 
и екипът на Боян, Марк и Светльо в щафетата 
при М14, който доказа, че е непобедим с 16 
минути преднина пред останалите 13 отбора. 

Слави ИВАНОВ

ДОСТОЙНО СЕ ПРЕДСТАВИ СК „ЧУМЕРНА“ 
В ДП ПО КОЛО ОРИЕНТИРАНЕ

ЗЛАТО, СРЕБРО И БРОНЗ ЗАВОЮВА 
КК „БУДОСТИЛ“ НА МЕЖДУНАРОДЕН ТУРНИР

На 03.07.2022 г. се проведе 
Международния турнир по карате 
„Купа Каварна 2022”, в който взеха 
участие каратеките при КК „Будос-
тил” към НЧ „Св. св. Кирил и Мето-
дий 1914” – Твърдица. Всички със-
тезатели се представиха достойно. 
Стефан Стоянов спечели бронзов 
медал на ката за Стефан Стоянов и 
сребърен медал на кумите. Златен 
медал на кумите завоюва Кристиан 
Колев. 

Сенсей 
Петър ЗАХАРИЕВ

ПРЕСТИЖ

ГАЙДАРИТЕ ОТ ШКОЛА „ХРИСТАНОВ“ 
ДОНЕСОХА 6 МЕДАЛА ОТ НАЦИОНАЛЕН КОНКУРС

Два златни, два сребърни и два брон-
зови медала завоюваха гайдарите от Гай-
дарска школа ,,Христанов”, от националния 
конкурс „Широка лъка пее, свири и танцу-
ва!“. 

Благодарим за подкрепата на община 
Гурково и община Твърдица.

Нели ДЕНЕВА
Соня ЙОРДАНОВА

Туристи от туристическите дружества от 
градовете Нова Загора и Стара Загора посе-
тиха крепостта Градището над Твърдица. Те 
разгледаха останките от крепостната стена 

и църква, запознаха се с историята на въз-
никване и съществуване на средновековния 
град Вердица.

Надежда ТОДОРОВА
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Тази година традиционното посрещане 
на първото юлско утро на брега на язовир 
Жребчево при Потопената църква мина под 
надслов „Денят след Джулай морнинг – По-
топената църква 2022“. Участваха част от му-
зикалните  легенди на България: Йордан Геор-
гиев – Данчо стълбицата, DJ Борис Беленски, 
съставите „Епизод“, „Конкурент“, „Диана Екс-
прес“, „Фактор“. 

Програмата започна с изпълнение на 
подгряващата ученическа група „Монолог“ от  
хуманитарна гимназия Сливен, а малко преди 
полунощ гостите се насладиха на изпълнение-
то на рок парчета от гайдарски състав „Хрис-
танов“ при НЧ“Св.св. Кирил и Методий 1914“ 
– Твърдица и формация „Гайдари“, 

Изявите на групите приключиха около два 
часа през нощта, но в останалата част  гостите 
се довериха на сетовете на Данчо стълбицата 
и DJ Борис Беленски.

Всички, които  са пропуснали събитието 
сега  питат: 

КАК ЗАПОЧНА ВСИЧКО?

В началото бе  църквата, една  идея и  една 
благородна  цел за  спасяване на потопената 
във водите на  яз. Жребчеево църква „Свети 
Иван  Рилски“. Започна се с един  апел към 
всички  да  помагат, кой с каквото може – „бо-
гатий с парите, учений с умът“, публикуван 
във Фейсбук. Последва отзив на  една млада 
българска  архитектка, заминала да  работи 
в Германия, която подготви много  от доку-
ментите, включително и писмо до Староза-
горския Митрополит Галактион. Тогава излезе 

и една журналистическа статия на един напо-
рист журналист от града под липите – Христо 
Христов.  

Годината е 2017. През тази година се 
оформи решението на  община Твърдица да  
организира Джулай морнинг в района  на  По-
топената църква. А  едно  14  годишно момче, 
мечтаещо да преплува Ламанша – Благовест 
от Димитровград, пожела да помогне като 
преплува с благотворителна цел три  кило-
метра в язовира в деня на първия  концерт. 
Така стигнахме до 2022  г., когато  е  първият 
юбилей –  

5  ГОДИНИ РОК ФЕСТ 
„ПОТОПЕНАТА ЦЪРКВА“.  

През тези пет години изяви в подкрепа на 
символа на българския стоицизъм направи-
ха  групите  „Епизод“, „Атлас“, „Конкурент“, 
„Торнадо“, „Кросфаер“, „Фат берта“, „Глок“, 
„Обратен Ефект“, Дичо, Васко и  „Подуене 
блус бенд“. Тази  година към тях се присъеди-
ниха „Диана Експрес“ и „Фактор“.  Водещ на 
събитието беше легендата Данчо  Стълбицата, 
който заедно с диджей Борис Беленски  за-
радваха феновете с прекрасни сетове от лич-
ните си  фонотеки. 

От Националния институт за  паметници 
на културата се очакваше решение ще  получи  
ли  Потопената църква  статут на  паметник на  
културата, след като вече е призната от Старо-
загорския Митрополит Киприян като символ 
на вярата и стоицизма.  

През годините 

НЕ ЕДНА И ДВЕ МЕДИИ ОТРАЗИХА 
СЪБИТИЕТО. 

Възникнало като  концерт в подкрепа на 
църквата,  днес  то се  разви като рок фест, 
свързан с Потопената църква и с посрещането 
на първото  юлско  слънце. Едва ли ще  е  нес-
кромно да се  каже, че  това  е  едно от най-
бързо  развиващите се Рок събития в Бълга-
рия.  За тази популярност естествено трябва 
да благодарим на медиите.  На Евроком и г-н 
Николай Колев, на БТВ и г-жа Дани  Атана-
сова, г-жа Дарина Колева.  На  БНР, Радио 1, 
Радио Фокус, Дарик Радио,  Христо Христов 
– „Монитор“, БНТ – „Сто процента будни“  и 
още  много приятели, подкрепили  инициати-
вата. Благодарим и на дарителите – г-н Начев 
от Сливен,  на г-н Петков,  г-н Димитров  и  
др.;  на момчетата от логистиката – г-н Йор-
дан Йорданов,  г-н Йордан Кисьов,  на служи-
телите в горскостопанска единица Твърдица,  
на служителите  от дейност „Чистота“.  Те по-
казаха безрезервна съпричастност за  реали-
зиране на мероприятието.  

Всъщност се  оказва, че  самото меропри-
ятие е  само  началото,  защото в района на 
Потопената църква  започва 

РЕАЛИЗАЦИЯТА НА ЕДНА ДОБРА ИДЕЯ 

на  община Твърдица – изграждането на 3  
броя  кътове за  отдих.  Поставена е инфор-
мационна табела за историята на потопената 
църква, изработена по идея на председателя 
на ОбС – Твърдица Мирослав Дяков. Остава 

да  успеем да  инсталираме на мястото улич-
но  осветление, за да имаме  една прекрас-
на придобивка.  Направим ли го, можем да 
мечтаем за маркирането на Еко пътеки в тази 
прекрасна част на  Средна гора.  А  защо не 
в бъдеще – и за  даване на статут на селищно  
образувание в района. Винаги съм вярвал,  че  
това място е  нашата Кръстова  гора. 

Първоначалната идея бе концертът да се 
провежда през година. Второто издание бе 
през  2019  г. За съжаление пандемията про-
вали провеждането през 2020  г.  За да  дойде  
2021  г., когато Рок Фест - Джулай морнинг 
– Юлско утро над Потопената църква  се  за-
върна в  календара с едно блестящо  шоу на  
страхотни български  изпълнители.  Това бе  и  
моментът, когато инициативният комитет взе  
решение той да се провежда всяка година. 

Тази  година на ход бяха легендите на 
Българския рок. След такова солидно участие 
някой ми подхвърли, че не са останали рок 
групи, които да поканим догодина. Не съм съ-
гласен.  А Данчо Караджов? Защо не!?

     
Пламен КУРУМИЛЕВ

Бележка на редакцията: В процеса на рабо-
тата върху броя стана ясно, че при подготовката на 
Джулай морнинг са били изработени две информа-
ционни табели с почти идентичен текст. Полагането 
на едната табела е по инициатива на Иван Петров 
(Златния). Тази табела е дарение от Калина Гвоз-
дейкова – това е първата положена табела в района 
на Потопената църква. Другата табела е поръчана от 
председателя на ОбС Мирослав Дяков. Автор на те-
кста е Стойко Стойков – син на последния свещеник 
в църквата Драган Стойков, който на 28 април 1963 
година отслужва последната служба в храма – това е 
венчавката на неговия син Стойко Стойков.

КРАЙ ПОТОПЕНАТА ЦЪРКВА НА БРЕГА НА ЖРЕБЧЕВО ЗА ПЕТА ГОДИНА 
СЕ ПРОВЕДЕ РОК КОНЦЕРТ ЗА ПОСРЕЩАНЕ НА ПЪРВОТО ЮЛСКО УТРО

July Morning




